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Zápis z jednání Komise pro mládež, tělovýchovu a sport (dále jen „komise“) 

 

Datum: 04.02.2025  

 

Účast: Mgr. Renáta Vesecká (předsedkyně); Ing. Jiří Holý; Daniel Rosenbaum; Jan Hadraba; Mgr. Jitka Charyparová; 

Bc. Svatopluk Chrastina; František Jobek 

 

Neomluven: Tomáš Novák 

 

Koordinátorka: Markéta Benešová 

 

Hosté: Miroslav Peterka (místostarosta) 

 

Program jednání: 

1) Zahájení 

2) Dotační řízení 2025  

3) Různé 

4) Závěr - diskuse 

 

ad1) Schůzi zahájila předsedkyně komise, přivítala přítomné. Je přítomno 7 z 8 členů, komise je usnášeníschopná. 

Předsedkyně informovala členy komise, že žadatelé o dotaci v programu Významné sportovní kluby byli pozvání 

na jednání komise a všichni pozvání přijali. 

 Na programu jednání je dotační řízení 2025 

 

Hlasováno o výše uvedeném:  

PRO: 7 PROTI: 0 ZDRŽEL: 0 SCHVÁLENO 

 

ad2) Dotační řízení 2025 – Významné sportovní kluby 

Na jednání se dostavil zástupce žadatele 1. FK Příbram fotbalová akademie xxxx xxxx.  

xxxx xxxxx seznámil členy komise s projektem dětí a mládeže na podporu mládežnické kopané.  

Žáci jsou v první lize, což je nejvyšší žákovská soutěž v ČR a dorostenci aspirují na postup do druhé ligy 

dorostu. Rozšířili a zvýšili kvalifikace trenérů (proškolení na vyšší lince). 

Žadatel zodpovídal dotazy členů komise na výši členských příspěvků dětí a mládeže, na počet trenérů a licenci 

klubu, dále pak na celkové náklady včetně spolupracujícího klubu 1. FK Příbram a.s.  

Dále se členové komise dotázali na udržitelnost sportovišť – aktuálně žadatel čeká na schválení žádosti podané 

na NSA na obnovu a revitalizaci hřiště UMT. Certifikát na UMT, který umožňuje hrát nejvyšší mládežnické 

soutěže, je stále platný.  Pravidelná údržba travnatých hřišť je velmi náročná a je jedním z nejvyšších nákladů.  

 

Jednání opustil xxxx xxxx. 

 

Na jednání se dostavili zástupci žadatele HC Příbram Petr Vinš a xxxx xxxx. 

Seznámili členy komise s podáním žádosti o dotaci a způsobem rozdělení žádosti dle jednotlivých projektů.  

Projekt „mládež“ je obdobný jako v předchozím období, tým dorostu postoupil do ligy dorostů, což je druhá 

nejvyšší soutěž v ČR. V probíhající sezóně aspiruje tým juniorů na postup do ligy juniorů. 

Projekt „ženy“ – ženy získaly jako první v ČR statut plnohodnotné hokejové akademie dívek a žen Akademie 

Future Olympians. Znovu obhájily titul extraligy žen, členky ženského týmu jsou zařazeny do reprezentace 

ženského hokeje a účastnily se jejich zápasů. Členové komise se dotázali na způsob financování akademie ze 

strany svazu a města. Svaz podpořil nově vzniklou akademii částkou 500.000,00 Kč. Dále zajímala členy komise 

práce s akademií, kdy a jak trénují, a jak je to s registrací jednotlivých hráček. Pravidelně trénují 3x týdně a 

absolvují společně zápasy. Extraligové zápasy se hrají na zimním stadionu v Příbrami a u soupeřů (celkem 16 

zápasů). 20 hráček je registrovaných pod příbramským klubem, 22 hráček je registrováno v mateřských 

klubech, kde trénují a hrají ve smíšených družstvech s chlapci. V HC Příbram hrají na střídavé starty v ženských 

týmech. Ženské týmy jsou dva, první liga a extraliga. 

Projekt „muži A tým“ – hrají druhou ligu. Příležitost trénovat a hrát zápasy za A tým dostávají i hráči z týmu 

dorost a junioři. 

Dotaz na celkové náklady klubu – rozděleno na dvě společnosti – spolek (registrovány děti a mládež a ženy) a 

s.r.o. (muži A tým). 

Zástupci klubu upozornili členy komise, že byli informování o chystaném navýšení ceny ledu, a to v průběhu 

roku 2025. 

 

Zástupci žadatele HC Příbram Petr Vinš a xxxx xxxx opustili jednání. 
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Předseda klubu VK Příbram Daniel Rosenbaum představil projekty zaměřené na děti a mládež a profesionální 

sportovce. Největší překážkou v projektu děti a mládež – nedostatečná kapacita sportovišť pro trénování, ale i 

pro pořádání větších turnajů. Vzhledem k narůstající základně mladších děti se snaží klub zajistit více 

licencovaných trenérů. Informuje o zápasech, o atmosféře na zápasech a přínosu společensko-sportovního 

přesahu pro obyvatele města. Informoval komisi, že v hale je dosluhující časomíra a s tím souvisí i nedostačují 

ozvučení. Svaz dává do podmínek pro udělení extraligové licence na sezónu 2025/2026 pořízení LED 

obrazovky a zlepšení stávajícího ozvučení.  

Členové komise se dotazovali na způsob financování projektu (příjmy) a na rozpočet projektu.  

Středočeský kraj uděluje každoročně klubu status SCM pro talentovanou mládež. A další SCM pro výchovu 

mládežnických reprezentantů udělil klubu Český volejbalový svaz, a to na základě toho, že se účastní všech tří 

extraligových mládežnických soutěží (U18, U20 a U22). 

 

Manažer sportu Bc. Jan Hadraba seznámil členy komise s výsledky mediální analýzy. 

Mediální analýza sportovních klubů a návrh zařazení do programu Významné sportovní kluby 

Mediální analýza sportovních klubů v termínu za sledované období 2021 - 2024 v Příbrami poskytla detailní 

přehled o viditelnosti v mediálním prostoru celkem 11 sportovních klubů. Výsledky analýzy ukazují značné 

rozdíly mezi jednotlivými kluby, přičemž tři kluby – FK Příbram, HC Baník Příbram a VK TROX Příbram – dosáhly 

výrazně vyššího mediálního pokrytí než ostatní sportovní organizace.  

Výsledky analýzy poskytují cenný přehled o mediální viditelnosti jednotlivých klubů a jasně dokládají 

důvody, proč komise doporučuje zařazení FK Příbram, HC Baník Příbram a VK TROX Příbram do 

programu Významné sportovní kluby.  

Tento krok podpoří rozvoj sportu v Příbrami a posílí její pozici jako významného sportovního centra v regionu a 

konkurenceschopnosti těchto sportovních organizací při zachování kontinuity financování. Zároveň se jedná o 

důležitý krok, kterým může vedení města nastavit případný strategický postup v oblasti podpory a rozvoje 

sportovních aktivit v budoucnosti. 

 

Hlavní rozdíly v mediální analýze: 

1. FK Příbram – Fotbalový klub je nejčastěji zmiňovaným sportovním subjektem ve městě. Má pravidelné 

pokrytí v regionálních i celostátních médiích 

2. HC Baník Příbram – Hokejový klub se těší rostoucí popularitě a jeho mediální stopa je stabilní, především 

díky úspěchům v soutěžích a aktivitám v komunitě. 

3. VK TROX Příbram – Volejbalový klub je často zmiňován v médiích, a to jak v souvislosti s výsledky v 

ligových soutěžích, tak díky mládežnické základně a turnajům, které pořádá 

 

Důvody pro zařazení do programu Významné sportovní kluby: 

• Významná mediální přítomnost – Tyto kluby se pravidelně objevují ve zpravodajství, na sociálních sítích a 

v dalších mediálních kanálech, což přispívá k propagaci města. 

• Pozitivní dopad na komunitu – Každý z klubů se aktivně podílí na sportovní výchově mládeže a přispívá 

ke kulturnímu životu města. 

• Sportovní úspěchy – Výkonnostní úspěchy těchto klubů pomáhají zvyšovat prestiž Příbrami jako města se 

sportovní tradicí. 

 

Členové komise hodnotili jednotlivé projekty, procházeli hodnotící zprávy a diskutovali o doplněných informacích 

od žadatelů. Komise diskutovala o podpoře ženské akademie - komise je toho názoru, že by město mělo 

podpořit činnost první ženské v ČR Akademie Future Olympians a navrhuje radě města potažmo zastupitelstvu 

města navýšení alokace dotačního programu o 400.000,00 Kč, a to na podporu části projektu HC Příbram 

s názvem „Podpora Hokejového klubu HC Příbram, z.s. v roce 2025 -Akademie žen“.  

 

Komise je toho názoru, že: 

„V současné době mají mladé hokejistky v České republice omezené možnosti systematického tréninku 

a profesionálního rozvoje. Zatímco chlapci mají k dispozici zavedené akademie a strukturovanou 

přípravu, dívky jsou často nuceny trénovat v chlapeckých týmech nebo cestovat do zahraničí. Vytvoření 

ženské akademie pomůže zajistit rovné příležitosti a umožní talentovaným hráčkám plnohodnotně 

rozvíjet svůj potenciál. 

Podpora ženského hokeje přinese našemu městu pozitivní zviditelnění a zvýší atraktivitu sportovní 

infrastruktury. Akademie bude přitahovat talentované hráčky z celé republiky, čímž podpoří místní 

ekonomiku – od ubytovacích a stravovacích služeb po různé sportovní a kulturní aktivity. Zároveň 

vytvoří nové pracovní příležitosti pro trenéry, fyzioterapeuty a další odborníky.  

Tento projekt posílí postavení našeho regionu jako centra moderního a progresivního sportovního 

prostředí. 

Komise děkuje za zvážení žádosti o navýšení alokace.“ 
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Návrh na rozdělení alokace ve výši 10.500.000,00 Kč včetně požadavku na navýšení celkové alokace o 

400.000,00 Kč dle tabulky níže 

Žadatel Projekt  
Celkové 
náklady 
projektu (Kč) 

Výše požadované 
podpory 

Výše dotace 
poskytnuté v 
roce 2024 
(Kč) 

Návrh komise 
(Kč) 

Poznámka komise 

v Kč v % 

1.FK Příbram, 
fotbalová 
akademie, 
z.s. 

PODPORA 
MLÁDEŽNICKÉ 
KOPANÉ 

11 318 000,00 5 000 000,00 44 3 000 000,00 3 500 000,00  

CELKEM 1.FK Příbram, fotbalová 
akademie, z.s. 

11 318 000,00 5 000 000,00   3 000 000,00 3 500 000,00   

Hokejový klub 
HC Příbram, 
z. s. 

část projektu: děti a 
mládež 

9 790 000,00 3 700 000,00 38 3 400 000,00 3 600 000,00   

část projektu: 
akademie žen 

2 460 000,00 1 000 000,00 41 100 000,00 100 000,00 

Návrh na navýšení o 
400.000,00 Kč na 
celkovou částku 
500.000,00 Kč viz 
odůvodnění komise výše 

část projektu: 2. 
liga mužů 

7 570 000,00 1 000 000,00 13 0,00 0,00   

CELKEM Hokejový klub HC 
Příbram z.s. 

19 820 000,00 5 700 000,00   3 500 000,00 3 700 000,00   

Volejbalový 
klub Příbram 
z.s.  

část projektu: 
Dospělí 
(podpora v de 
minimis) 

5 180 000,00 2 300 000,00 44 1 800 000,00 2 000 000,00   

část projektu: 
Mládež 

4 000 000,00 1 400 000,00 35 1 200 000,00 1 300 000,00   

CELKEM Volejbalový klub 
Příbram z.s. 

9 180 000,00 3 700 000,00   3 000 000,00 3 300 000,00   

  40 318 000,00 14 400 000,00   9 500 000,00 10 500 000,00   

Hlasováno o návrhu 

Komise navrhuje radě města doporučit zastupitelstvu města schválit výše programových dotací v oblasti 
Významné sportovní kluby včetně navýšení o 400.000,00 Kč dle výše uvedené tabulky. 
  

PRO: 7   PROTI: 0 ZDRŽEL: 0 NÁVRH SCHVÁLEN 

 

Členové komise dále vedli diskusi o narůstajících nákladech ve sportu a o nutnosti navýšit celkovou alokaci 

dotací na sport, a to i do vrcholového sportu. 

 

 

 Dotační řízení 2025 – Činnost sportovních organizací 2025 

 Rozhodný údaj pro výpočet výše dotace je stav členské základny žadatelů, která se kontroluje, a to počet členů 
v klubech a jejich zařazení do soutěží. 
 
Kontrolu počtu členů provádí OŠKS. Informoval komisi o podmínkách doložení členské základny a o průběhu 
kontroly.  
U žadatele TJ Baník při kontrole doložení členských příspěvků zjistil nesrovnalost u 2 členů – nesplnili podmínku 
výše příspěvku min. 1.200,00 Kč/ rok. Žadatel k výše uvedenému uvedl, že se jedná o 2 členy ze sociálně slabé 
rodiny, kterým vycházejí vstříc částečným odpuštěním poplatku.  
Komise je toho názoru, že tyto dva členy ponechá zahrnuty v členské základně. 
Hlasováno o návrhu: PRO: 7   PROTI: 0 ZDRŽEL: 0 NÁVRH SCHVÁLEN 
 
Kontrola zařazení členů do soutěží – za komisi kontroluje manažer sportu Bc. Jan Hadraba. Informoval o komisi, 
že kontrola probíhá již na úrovni svazů. Všechny doložené a nadřízenou složkou potvrzené členské základny 
jsou v pořádku. 
 

V rámci dotačního programu Činnost sportovních organizací 2025 komise navrhuje radě města doporučit 

zastupitelstvu města rozdělení částky 6.500.000,00 Kč podle tabulky výpočtu dle hodnotících kritérií na základě 

kontroly členské základny a zařazení do soutěží provedené odborem a manažerem sportu. 

 

Hlasováno o návrhu: PRO: 7  PROTI: 0 ZDRŽEL: 0  NÁVRH SCHVÁLEN 
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Dotační řízení 2025 – Sportovní akce 2025 
Členové komise prošli připravený návrh z jednání komise ze dne 04.02.2025  
 
Komise navrhuje radě města doporučit zastupitelstvu města schválit výše programových dotací v oblasti 
Sportovní akce 2025 dle tabulky. 
Hlasováno o návrhu:  PRO: 7  PROTI: 0  ZDRŽEL: 0  NÁVRH SCHVÁLEN 
 

 

 Dotační řízení 2025 – Rozvoj a opravy sportovišť 2025 

Členové komise znovu prošli jednotlivé žádosti a na základě diskuse jednotlivé žádosti obodovali a dle 

bodového hodnocení (viz tabulka) rozdělili finanční prostředky.  

Minimální výše bodového hodnocení žádosti pro poskytnutí podpory dle tohoto programu je 25 bodů.  

 

 Komise navrhuje radě města doporučit zastupitelstvu města schválit výše programových dotací v oblasti Rozvoj 
a opravy sportovišť 2025 dle tabulky. 
Hlasováno o návrhu:  PRO: 7  PROTI: 0  ZDRŽEL: 0  NÁVRH SCHVÁLEN 

 

 

ad3) V bodě různé pozval předseda TJ Sokol Příbram Bc. Svatopluk Chrastina členy komise na Černobílé sokolské 

šibřinky, které spolek pořádá dne 15.02.2025. 

 

 

Bc. Jan Hadraba sdělil termín vyhlášení sportovce roku tj. 20.03.2025 

 

 

Termín dalšího jednání komise nebyl stanoven. 

 

 

 

 

 

Zapsala: Markéta Benešová 

Schválila: Mgr. Renáta Vesecká v. r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příloha č. 1: Mediální analýza sportovních klubů v Příbrami 

Rozvoj a opravy sportovišť 2025 - hodnocení žádostí 

Žadatel  

Bodovací systém z dotačního programu 

Body 
celkem 

Pořadí 
dle 

bodů 

Podíl 
města 
v % 

Reálnost a 
připravenost 
projektu 
(max 10 b.) 

Podíl 
žadatele na 
realizaci 
projektu 
(max 10 b.) 

Přínos 
projektu 
pro město 
(max 10 
b.) 

Míra využití 
sportoviště 
(max 20 b.) 

JUDO Příbram, z.s. 9 2 10 20 41 1-2 80 

Pankration gym,z.s. 9 2 10 20 41 1-2 80 

Tělocvičná jednota Sokol Příbram 8 6 5 20 39 3 37 

TJ AMASOMA Příbram, z. s. 6 2 2 10 20 5 80 

TK ROJA Příbram z.s. 10 2 2 10 24 4 80 
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Mediální analýza sportovních klubů v Příbrami 
Sledované období: 1. 1. 2023 - 30. 6. 2024 

Sportovní klub Počet příspěvků Mediální dopad (GRP) AVE (Kč) 

FK Příbram 11 101 8 968 261 733 171 

VK TROX Příbram 1 429 597 21 696 382 

HC Baník Příbram 889 208 8 476 137 

SK Spartak Příbram 745 95 7 074 421 

TJ Sokol Příbram 42 16 2 270 763 

Příbram Bobcats 43 15 685 504 

Sporting Příbram 34 4 226 358 

JUDO Příbram 22 4 200 831 

Bruslařský klub Příbram 21 4 108 490 

Plavecký klub Příbram 20 3 133 240 

SK Oxygen Příbram 10 3 80 330 

Shrnutí a interpretace výsledků 
Mediální analýza sportovních klubů v Příbrami za sledované období ukazuje jasné rozdíly ve viditelnosti 
jednotlivých subjektů. Nejvýrazněji se v médiích prosadil FK Příbram, který s 11 101 příspěvky a 
mediálním dopadem 8 968 GRP dosáhl nejvyšší AVE (Advertising Value Equivalent) ve výši 
261 733 171 Kč. To ukazuje na silné mediální pokrytí, díky vysokému zájmu o fotbal na národní úrovni. 

Druhým nejvíce pokrytým klubem je VK TROX Příbram s 1 429 příspěvky a 597 GRP, což odpovídá 
AVE přes 21 milionů Kč. Třetí místo zaujímá HC Baník Příbram, který i přes nižší počet příspěvků 
(889) dosáhl mediálního dopadu 208 GRP a AVE téměř 8,5 milionu Kč. 

Ze středně velkých klubů má nejvýraznější pozici SK Spartak Příbram, který s 745 příspěvky a 95 
GRP generoval AVE přes 7 milionů Kč. TJ Sokol Příbram a Příbram Bobcats mají menší počet 
mediálních zmínek, což odpovídá AVE ve výši 2,2 milionu Kč a 685 tisíc Kč. 

Menší sportovní kluby, jako Sporting Příbram, JUDO Příbram, Plavecký klub Příbram, Bruslařský 
klub Příbram a SK Oxygen Příbram, mají výrazně nižší mediální pokrytí, což odpovídá nižším 
hodnotám AVE (v rozmezí 80–226 tisíc Kč). Tyto kluby pravděpodobně těží především z lokálního 
pokrytí. 

Co znamenají ukazatele GRP a AVE? 
• GRP (Gross Rating Point) – Vyjadřuje celkový dosah mediálního pokrytí a intenzitu publicity. 

Čím vyšší hodnota, tím více lidí bylo zprávami o daném klubu zasaženo. 

• AVE (Advertising Value Equivalent) – Přepočítává mediální hodnotu publicity na odpovídající 
finanční částku, kterou by bylo nutné zaplatit za reklamu stejného rozsahu. 

Proč je sledování těchto ukazatelů důležité? 
Kromě mediálního pokrytí je i další faktory, které ovlivňují sportovní rozvoj a strategické investice 
města: 

• Členská základna – Počet registrovaných členů a trenérů v klubech ukazuje rozsah zapojení 
obyvatel do sportovních aktivit. 

• Počet aktivních soutěžících – Udává, kolik sportovců se pravidelně účastní soutěží a turnajů, 
což je klíčové pro rozvoj talentů. 

• Výše dotací a sponzorství – Pomáhá vyhodnotit ekonomickou soběstačnost a potřebu 
podpory ze strany města. 

• Společenský přínos – Sportovní kluby přispívají nejen k fyzické aktivitě, ale také k celkové 
komunitní soudržnosti, rovných příležitostí ke sportování a reprezentaci města na regionální i 
národní úrovni. 
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Mediální pokrytí sice ukazuje, jak velkou pozornost klub přitahuje, ale skutečný dopad na sportovní 
komunitu a město je třeba hodnotit komplexně. 

Doporučení 

1. Podpora klubů s vysokým mediálním dopadem: FK Příbram, VK TROX Příbram a HC Baník 
Příbram hrají důležitou roli v mediálním obrazu města. Doporučuje se pokračovat v podpoře 
jejich aktivit a zachování kontinuity financování ze strany města. 

2. Zvýšení viditelnosti menších klubů: Město by mohlo zvážit marketingové kampaně nebo 
podporu při medializaci menších klubů, aby se zvýšila jejich mediální přítomnost (Sportovec 
Příbramska, kalendář akcí, newsletter Zažij Příbram, sportovní akce jako Novák Fest apod). 

3. Strategická spolupráce s médii: Aktivnější komunikace mezi vedením města, médii a 
sportovními kluby může vést k lepšímu využití mediálních možností. 

Tato analýza poskytuje vedení města a zastupitelům přehled o mediálním pokrytí sportovních subjektů 
v Příbrami a umožňuje informovaná rozhodnutí ohledně podpory a rozvoje sportu ve městě. 

Kompletní analýza všech sledovaných klubů, která obsahuje více než 100 stran podrobných dat a grafů, 
je k dispozici na webu města: sport.pribram.eu. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
zpracoval: Bc. Jan Hadraba, manažer sportu města Příbram 

https://sport.pribram.eu/

